
វិទ្យាស្ថានជាតិពហុបេចេកេទ្យសកម្ពជុា 
ម្ហាវទិ្យាល័យអគ្គិសន ី

 
 
 
 

េ ៀបេ ៀងេោយ និសិសត  ស ុម្   េសឿង 
 

 
 

សម្រាប់េម្របើម្រាស់ បស ់
និសសិតជំនានទ់្យី៧ននម្ហាវទិ្យាល័យអគ្គិសនី 

កនុងឆ្ាំសិកា ២០១២  » ២០១៣ 
 
 
 
 
គប់ពាលររងរាលទៅរកខុស  គប់រាជ្ញរសីររុសររងបានររូវ  គប់មិរតអបល័កខណ៍ររងអារសវូ  ខសុររូវមកពីការទសពគប់!  
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អារម្ភកថា 

 ស ៀវសៅសវយាករណ៍អងស់លល សនេះដែលបានសរៀបសរៀងស ើងសនេះលជឺាការរាវរជាវមួយ
ដែលបានរាវរជាវសេញពីស ៀវសៅសវយាករណ៍លអៗ ដែលសយើងសធវើវាស ើងយ៉ា ងលបំាកទររនឹំង
សកើតវាស ើង ររប់ទុកជាាា ដែមួយសៅកាុងឆ្ា  ិំកាសៅមហាវទិាល័យសនេះ។ 
 ខ្លឹមារសៅកាុងស ៀវសៅសនេះលបឺានែករ ងនូ់វេនុំេមួយេនួំយធដំែលទាកទ់ងសៅនឹងការ
សរបើរបា ់កាលសៅកាុងភាាអង់សលល   ។អារ ័យសេតុសនេះសយើងខ្្ុសំ ឿជាក់ថាស ៀវសៅសនេះពិតជា
រនការខ្វេះខាតជាសរេើនជាកជ់ាពំុខានសររេះវាជាការ រស រសលើកទីមួយរប ់ខ្្ុបំាទ។ 
 ជាទីបញ្ចប់សយើងខ្្ុ នឹំងរងចកំារដណន ំ  អពីំាស្ត្ាា ចរយនឹងមិតាអាក ិកាទាងំអ ់សោយកាី
សពញេតិាសែើមបយីកទុកសធវើជាបទពិសាធន៍ ររបក់ាររាវរជាវរប ់ខ្្ុបំាទសៅដថៃខាងមុខ្។ 
 

ភាសំពញដថៃទី០៧ដខ្កកកោឆ្ា ២ំ០១៣ 
សរៀបសរៀងសោយនិ សតិ  អលគ នីរកុមCឆ្ា ទីំ១ នំនទី់៧ 

ដនវទិាាា នជាតិពេុបសេចកសទ កមពុជា 
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សេចកតីថ្ថែងអណំរគុណ 

 ខ្្ុបំាទស ម្ េះ   ុម ស ឿង ជានិ សតិ ដផាកអលគិ នីរកមុC ថាា ក់ឧតាម  ឆ្ា ទីំ១   នំន់ទី៧  ដន
វទិាាា នជាតិពេុបសេចកសទ កមពុជា។ 
  ូមសធវើការសោរពនឹងដថលងនូវស េកាអីណំរលុណនិងកតាញ្ញូ តាធម៌យ៉ា ងរជាលសរៅបផុំត ូន
េសំរេះ៖ 

o រតាបតិា ដែលសោកបាន ួយទនុំកបរុំង ថវកិា និងាម រតី រុំញសអាយខ្្ុបំាទរនទឹកេតិា 
កាន់ដតខាល ងំស ើងតាងំពីបឋមរេូតែល់មហាវទិាល័យដែលរនលកខណៈរបកបសោយ
សជាល ័យ នឹងភាពរន ីលធម៌  ុ ីវធម៌សទាេះបជីារនឧប លគយ៉ា ងណាក៏សោយ។ 

o ឯកឧតាម  ប ុន ភារនិ  នយកវទិាាា នជាតិពេុបសេចកសទ កមពុជាដែលបានផាល់ឱកា 
ែល់ខ្្ុបំាទសអាយបានេូល ិកា នឹងផាលែបូំលនម នលអៗ ែល់រូបខ្្ុបំាទក៏ែូេជានិ សតិទាងំ
អ ់។ 

o សោក មួង ផា ីុ  របធានការរយិល័យ ិកាដែលបានផាល់ែបូំនម នលអៗ ែល់រូបខ្្ុបំាទកែូ៏េ
ជាមិតានិ សតិទាងំអ ់ដនវទិាាា នជាតិពេុបសេចកសទ កមពុជា។ 

o សោកាស្ត្ាា ចរយ ញឹក ផលលី ដែលបានបហ់ាតត់បសរងដនែល់ខ្្ុបំាទនិងមតិានិ សតិទាងំអ ់
សោយមិនខាល េរនការសនឿយេត់។ 

o សោក ាស្ត្ ាចរយ ទាងំអ ់ដន វទិាាា នជាតពិេុបសេចកសទ កមពុជា ោតប់ានបហ់ាតត់
បសរងដន អប់រផំលូ វេតិា   ីលធម៌ វជិាា  ីវៈ  សោយមនិលិតពីការសនឿយេត់។ 
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Unit1   Present simple បចចុបបន្នកាលធម្មតា 
 Definition  (និយមនយ័) 

The simple present Tense is used for an action that happens again and again, that is a habit 

or true about the world.គគគររើបចចុរបននកាលធមមតាសរាបស់កមមភាពដដលគកើតគឡើងដដដលៗឬជា
ទាល បឬ់ការពិតគៅគលើគោក។ 

Formula: (របូមនត) 

Subject  +    Verb   (int)……… 

(ប្បធានបទ)(កិរយិាសពវ) 

In the Present Tense all verbs are not changed when they are used with the first person (I, We) the 
second person (you )and the third person plural (They). 

កនុងបចចរបននកាលធមមតារគបក់រិយិាសពវទ ាំងអសមិ់នរតូរទរមងរ់បសវ់ាគទ  កាលណាគររើជាមួយ
បុរសទ១ី(I , We ),បុរសទ២ី(you)និងបុរសទ៣ីពហុវចនៈ(They).។ 

Examples 

I/ You/ We/ They  =>   Go to school. 

I/ You/ We/ They =>    Speak English. 

I/ You/ We/ They =>    Eat apples 

 But there are some change of verbs when they are used with the third person singular (He, She, It). 

ប ុដនតវាានការដររររួលមួយចាំននួរបសក់រិយិាសពវទ៣ីឯកវចនៈ(He, She , It).។ 

១. First case (ករណីទ១ី) 

 In the Present Tense some verbs are changes by adding s when used with the Third Person singular 
((He, She, It). 

 កនុងបចចរបននកាលធមមតា ករិយិាសព័ទមួយចាំននួរតូវរតូរទរមងគ់ោយបដនថមអកសរs គៅកាលណា
គគយកវាគៅគររើជាមួយបុរសទ៣ីឯកវចនៈ((He, She, It ).។ 

 Example 

 Work (គធវើការ) 

 He/ She/ It => Work s 

 Sleep  (ដេក) 
 He/ She/ It => Sleeps 

 Sing  (គរចៀង) 
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 He/ She/ It => sings. 

Eat (សុី  ហូប) 
He/ She/ It => eats. 

Come (មក  គៅ) 
He/ She/ It => Comes. 

Example1 My mother visits me every moth. 

  ាត យខ ញុាំមកគលងខ ញុាំជាគរៀងរាលខ់ខ 

Example2  He comes here every day. 

  គាតម់កទគីនេះរាលថ់្ថៃ 
Example3 She plays piano every morning. 

  នាងគលងពានជូាគរៀងរាលរ់ពឹក 

Example4 It sleeps here every night. 

  វាគដកគៅទគីនេះជាគរៀងរាលយ់ប ់

Example5 My sister walks to school every day. 

  រអូនស្សើរបសខ់ ញុាំគដើរគៅសាោគរៀនរាលថ់្ថៃ 
Example6 My friend calls to me every night. 

  មិតតភកតរិបសខ់ ញុាំទរូសព័ទមកខ ញុាំជាគរៀងរាលយ់ប ់

Example7 My girlfriend sends me a letter every moon 

  មិតតស្សើរបសខ់ ញុាំគផញើសាំបុរតគោយខ ញុាំជាគរៀងរាលយ់ប ់

Example8 My mother always cooks meal for me. 

  ាត យរបសខ់ ញុាំខតងដតចាំអិនោហារគោយខ ញុាំជាគរៀងរាលយ់ប ់

២ Second Case (ករណីទ២ី) 

 Verb end in   ss  sh ch x or o  are changed by adding es when used with the 
third person singular (He, She ,It). 

 ករិសិព័ទទ ាំងឡាយណាដដលបញ្ជ បគ់ោយអកសរ ss   sh ch x or o 

វារតូវរតូរទរមងគ់ោយបដនថម es កាលណាគគយកវាគៅគររើជាមួយបុរសទ៣ីឯកវចនៈ(He , She , It)។ 

Example 

Kiss (គថើប) 
 He/ She/ It => Kisses. 

 Wash (ោងសាអ ត)    

 He/ She/ It => Washes. 

Watch (គមើល) 

He/ She/ It => Watches.  
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  Box (ររោល ់ោកក់នុងររអប)់ 
  He/ She/ It => Boxes 

 Go (គៅ 

 He/ She/ It =>  goes.  

Example1 He usually kisses his granddaughter every night. 

  ជាធមមតាគាតគ់ថើបគៅស្សើរបសគ់ាតជ់ាគរៀងរាលយ់ប ់

Example2 My father washes his car every Sunday. 

  ឪពកុរបសខ់ ញុាំោងរថយនតរបសគ់ាតគ់រៀងរាលថ់្ថៃោទតិយ 
Example3 My mother watches T.V every day. 

  ាត យរបសខ់ ញុាំគមើលទរូទសសនគ៍រៀងរាលយ់ប ់

Example4 She goes to school with me every day. 

  នាងគៅសាោជាមួយខ ញុាំជាគរៀងរាលថ់្ថៃ 
 

៣.Third Case (ករណីទ៣ី) 

 Verbs ending with y following a vowel are changed by adding s when used with the third person 
singular (He, She, It). 

 ករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយណាដដលបញ្ជ បគ់ោយy គៅខាងចងុ គហើយនា ាំមុខគោយស្សេះវារតូវរតូរ
ទរមងគ់ោយបដនថមអកសរ s  កាលណាគគយកវាគៅគររើជាមួយបុរសទ៣ី(He, She, It).។ 
Example 

 Play  (ដលង សម្តែង) 
 He/ She/ It => plays 
      

 Stay (ស្នា ក់ដៅ) 
 He/ She/ It => stays 
      

 Buy (ទិញ) 
He/ She/ It =>  buys 

   

 Say (និយាយ) 
He/ She/ It =>     says 
 

 Obey(ស្នែ ប់បង្គា ប់) 
He/ She/ It =>     obeys  

   

 Pray (បួងសួង) 
He/ She/ It => prays  

   

 Pay (បង់លុយ ចំនាយ) 
He/ She/ It =>     pays. 
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Example1 He plays football every evening. 

  គាត់ដលងបាល់ទាត់ជាដរៀងរាល់ល្ងា ច 

Example2 Dara always obeys his parents. 

  ដារ៉ាម្តងម្តស្នែ ប់បង្គា ប់ម្តែ យឪពុករបស់គាត់ 

Example3 My mother buys me an orange every day. 

  ម្តែ យខ្ុំទិញប្កូចដោធិស្នត់ដោយខ្ុំតួយម្ផែរាល់ថ្ថា 
Example4 She always prays for happiness. 

  នាងម្តងម្តបួងសួងសំុដសចកែីសុខ 

Example5 He pays me every day. 

  គាត់ដចញលុយដោយខ្ុំរាល់ថ្ថា 
  គាត់ប៉ាវខ្ុំរាល់ថ្ថា 
Example6 He stays with me every day.  

  គាត់ស្នា ក់ដៅជាតួយខ្ុំរាល់ថ្ថា 
4. Fourth Case (ករណីទី៤) 
 Verb ending with Y following a consonant are changed by dropping y and add ies when used with 

the third person singular.កិរយិាសពទទំាងឡាយម្េលបញ្ច ប់ដដាយអកសរ Yដៅខាងចុងដ ើយនំាតុខដដាយពយញ្ជ
នះវាប្តូវបែូរទប្តង់ដដាយលុបអកសរ Y ដោលរចួដ ើយបម្នែត ies កាលណាដគយកវាដៅដប្បើជាតួយបុរសទី៣ឯកវ
ចនៈ។ 

 Fly  (ដ ះដ ើរ ដធវើេំដណើ រតាតយនែដ ះ) 
He/ She/ It =>     flies. 

 Copy  (ថតចតែង) 
He/ She/ It => copies. 

 Try  (ពាយាត ស្នកលបង.ល.) 
He/ She/ It => tries.   

 Satisfy (បំដពញបំណង  ផ្គា ប់ចិតែ) 
 He/ She/ It => Satisfies. 
 

Example She always cries when she meets the difficulties. 

  នាងម្តងម្តយំដៅដពលម្េលនាងជួបការលំបាក។ 

Example My boss flies to Hong Kong every year. 

  ដៅ វ យខ្ុំដធវើេំដណើ រតាតយនែដ ះដៅទីប្កុង ុងកុងជាដរៀងរាល់ឆ្ា ំ។ 

Example She tries to cheat me, but it is impossible. 

  នាងពាយាតដបាកប្បាស់ខ្ុំបុ៉ម្នែតិនោចដៅរចួ។ 

Example She copies all documents for her boss every day. 

 នាងថតចតែងឯកស្នរទំាងអស់ដោយដៅ វ យរបស់នាងជាដរៀងរាល់ថ្ថា។ 

Example  The van carries milk here every morning. 

  រថយនែេឹកទឹកដដាះដគាតកទីដនះដរៀងរាល់ប្ពឹក។ 

Example She satisfies her husband so much. 

 នាងផ្គា ប់ចិតែបែីរបស់នាងណាស់។ 
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Example The peacock flies here every night. 

  សតវដកាា កដ ើរតកទីដនះរាល់យប់។ 

 Question (ប្បដយាគសំណួរ) 
Formula (របូតនែ) 

 

 (១) Do+ Subject +Verb (infinitive) 

របូតនែដនះដប្បើសប្ម្តប់បុរសទី១(I ,We)បុរសទី២(You)និងបុរសទី៣ព ុវចនៈ(They)។ 

Example១: Do you love her? 

  ដតើអាកឯងស្សល្ងញ់នាងដទ? 

Example២: Do they come here every day? 

  ដតើពួកដគតកទីដនះរាល់ថ្ថាម្តនដទ? 

Example៣: Do we agree with him? 

  ដតើដយើងយល់ប្ពត និងគាត់ដទ? 
Example៤: Do I need a lot of money? 
  ដតើខ្ុំប្តូវការលុយដប្ចើនម្តនដទ? 
 

 (២)  Does +Subject+ Verb(infinitive) 

  របូតនែដនះដប្បើសប្ម្តប់បុរសទី៣ឯកវចនៈ(He, She, It) 

Example១ Does she buy a lot of book? 

  ដតើនាងទិញដសៀវដៅដប្ចើនម្តនដទ? 

Example២ Does your mother come here every month? 

  ដតើម្តែ យអាកតកទីដនះរាល់ម្ខម្តនដទ? 

Example៣ Does Mr  Sok  love you? 

  ដតើដល្ងកសុខស្សល្ងញ់នាងម្តនដទ? 

Example៤ Does he stay with you now? 

  ដតើគាត់សពវថ្ថាដនះដៅជាតួយអាកម្តនដទ? 

Example៥ Does she try to learn English? 

  ដតើនាងពាយាតដរៀនភាស្នអង់ដគែស? 

 Negative(ប្បដយាគបេិដសធ) 
Subject +do+ not +Verb (infinitive) 

របូតនែដប្បើសប្ម្តប់បុរសទី១បុរសទី២និងបុរសទី៣ព ុវចនៈ។ 

Do+ not =>don’t 
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Example1 I do not understand. 
  I don’t understand. 

  ខ្ុំតិនយល់ដទ 

Example2 We do not need your money. 
  We don’t need your money. 

 ដយើងតិនប្តូវការលុយរបស់អាកដទ 

  Example3 You do not understand. 
   You don’t understand. 

 អនកឯងមិនយលទ់លខ់តគសាេះ 

 Example4 All my friends do not love you. 
   All my friends don’t love you. 

 មិតតភកតខិ ញុាំទ ាំងអសមិ់នស្សោញ់អនកគទ 

 Example5 They do not want to see you anymore. 

   They don’t want to see you anymore.ពកួគគមិនចងជ់បួអនកគទៀតគទ 

Example6 My brothers do not come here today. 
   My brother doesn’t come here today. 

   បងៗររុសរបសខ់ ញុាំមិនមកទគីនេះគទកនុងថ្ថៃគនេះ។ 

 Subject +does +not +verb (infinitive) 

Does + not = doesn’t 

របូមនតគនេះគររើសរាបខ់តបុរសទ៣ីឯកវចនៈ 

Example He does not love you. 
   He doesn’t love you. 

   គាតមិ់នស្សោញ់អនកគទ។ 

Example My mother does not watch T.V today.  
   My mother doesn’t watch T.V today. 

   ថ្ថៃគនេះាត យខ ញុាំមិនគមើលទរូទសសនគ៍ទ។ 

Example The bird does not fly here today. 
The bird doesn’tfly here today. 

សតវបកសមិីនគហើ រមកទគីនេះគទថ្ថៃគនេះ។ 

 Present Simple Passive Voice 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Subject+ am+ past participle+ (By)…….. 

ប្បធានបទ+ am+ កិរយិាសពទជួរទី៣+ (By)…….. 

Subject+ is+ past participle+ (By)…….. 

ប្បធានបទ+ is+ កិរយិាសពទជួរទី៣+ (By)…….. 
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 Note 

ពាកយ By ោចលបុគោលបានកាលណាគយើងដងឹថានរណាជាអនកគធវើសកមមភាពរវឺាមិន 

សាំខាន។់ 

Example Thousands of people are cured every day. 
   Thousands of cured by doctors every day. 

   មនសុសរាបព់ានន់ាករ់តូវបានពាបាលរាលថ់្ថៃ។ 

Example Hundred Kilograms of meat is eaten by crocodile. 

   សាចរ់ាបរ់យគឡូីរកាមរតូវបានរកគពើសុីរាលថ់្ថៃ។ 

Example Ten cows are killed every day. 

   គគាញី១០កាលរតូវបានគគសាល បរ់ាលថ់្ថៃ។ 

Example Million liters of gasoline is used every day. 

   គររងសាាំងរាបោ់នលីរតរតូវបានគគគររើជាគរៀងរាលឆ់្ន ាំ។ 

Example This table is destroyed by Mr Sok. 

   តគុនេះរតូវបានបផ្លល ញគោយគោកសខុ 

   គោកសខុជាអនកចផ្លល ញតគុនេះ។ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Subject+ are+ past participle+ (By)…….. 

ប្បធានបទ+ are+ កិរយិាសពទជួរទី៣+ (By)…….. 

ស្រលាញ់ក ុំទៅញឹករលឹកចុំទៅម្តង! 
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Unit2  Present continuous (បច្ចបុបន្នកាលកំពុងបន្ត) 
 Definition (និយមនយ័) 

The Present continuous Tense is used for an action happing now (at the moment of speaking) or 
around now. 

គគគររើបចចុរបននកាលកាំពងុបនតសរាបស់កមមភាពដដលកាំពងុគកើតគឡើងគៅគពលដដលកាំពងុ
និយាយឬកាំពងុដតគកើតគឡើងកនុងគពលបចចុរបននកាល។ 

Formula(របូមនត) 
A. Positive (ររគយាគស្សប) 

Subject +am/is /are +verb +ing 

ររធាន+am/is /are +ករិយិាសព័ទ+ing 

Example 

1. I am cooking dinner.ខ ញុាំកាំពងុចាំអិនោហារគពលោៃ ច 

2. You are playing football.អនកឯងកាំពងុគលងបាល ់

3. He is speaking English.គាតក់ាំពងុដតនិយាយភាសាអងគ់គលស 

4. We are watching T.V.ពកួគយើងកាំពងុដតគមើលទរូទសសន ៍

5. It is raining now.ឥលវូគនេះគមឃកាំពងុដតគភលៀង 

How to add  ing 
1. First case  : 

Verb ending with a sigle  
Example 

 Dance   (រា ាំ) =>  Dancing 

 Drive    (គបើកបររថយនត)=>Driving 

 Ride   (ជិេះកង ់ម ូត ូគសេះ)=>Riding 

 Write (សរគសរ និពនធ)=>writing 

 Refuse (បដគិសធ) =>refusing 

 Accuse(គោទររកាន)់=> accusing 

 Release (គោេះគលង) =>releasing 

 Come (មកដល ់គទេះ=> Coming 

 Arrive (មកដល ់គៅដល)់=> Arriving 

 Take (យក នា ាំយក)  => taking 
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 Phone (និយាយទរូសព័ទ)  => phoning 

 Describe (និយាយគរៀបរាប)់ => Describing 

 Change (ផ្លល សរ់តូរ) => Changing 

 Move (រ ាំកលិ ផ្លល សទ់)ី Moving 

 Give  (គោយ)  Giving 

Example: 
 Botha is dancing in her room. 

 បុបាផ កាំពងុដតរា ាំគៅកនុងបននបរ់បសន់ាង។ 

 I’m driving to school. 

 ខ ញុាំកុាំពងុគបើកបររថយនតគៅសាោគរៀន។ 

 We are riding horses. 

 ពកួគយើងកាំពងុជិេះគសេះ។ 

 They are coming now. 

 ឥឡូវគនេះកាំពងុដតមកគហើយ។ 

 My father is phoning his friend. 

 ឪពកុរបសខ់ ញុាំកុាំពងុដតនិយាយទរូសព័ទគៅកានមិ់តតភកតរិបសគ់ាត។់ 

2/   Second Cass: (ករណីទ២ី) 
Verb ending with double e we add ing  

ករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយណាបញ្ច បគ់ោយអកសរ e ពីរគគឺយើងបដនថម ing ដតមតង។ 
Example 

 Agree  => agreeing (យលរ់ពម) 
 Flee    => Fleeing (គភៀសខ លនួរតគ់គច) 
 See     => seeing    (រកគមើល យល)់ 
 ៣/   Third Cass : (ករណីទ៣ី) 
 Verb end with ie, we change i.e.  to y  before  adding  ing 

 គៅគពលករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយណាបញ្ជ បគ់ោយអកសរ ie  គៅខាងចងុគយើងរតូវរតូរ  ie  គោយ
គៅជាអកសរ y គទើបគយើងបដនថម ing ជាគរកាយ។ 
Example 

 Lie lying (កហុក  គដក សនធឹង) 
 Tie tying (ចង) 
 Die dying   (សាល ប)់ 
Ex1: My father is lying on the beach. 
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 ឪពកុរបសខ់ ញុាំកាំពងុគដកសនធឹងគៅគលើគឆេរសមុរទ។ 
Ex2: You are lying to me. 

 អនកកាំពងុនិយាយកហុកខ ញុាំ។ 

Ex3: You are lying to yourself. 

 អនកកាំពងុដតកហុកខ លនួឯងគហើយ។ 

Ex4: Cambodia is tying relationship with Vietnam. 

 ររគទសកមពុជាកាំពងុចងមិតតភាពជាមួយររគទសគវៀតណាម។ 

Ex5: My friend is tying his dog. 

 មិតតរបសខ់ ញុាំកាំពងុដតចងដឆែរបសគ់ាត។់ 

 ៤/ Fourth Cass :  (ករណីទ៤ី) 
  Verb of one syllable have one vowed end in a single consonant, the consonant is doubled before 
adding ing. 

 ករិយិាទ ាំងឡាយណាានមួយពាងគានស្សេះមួយគហើយបញ្ច បគ់ោយគោយអកសរពយញ្ជ នៈដត
មួយគតគ់ៅខាងចងុគយើងរតូវសរគសរពយញ្ជ នៈគនេះ គោយបានពីរសិនគទើបបដនថមing។ 

Example 
Stop Stopping ឈប ់ បញ្ឈប ់

Put Putting ោក ់

Sit Sitting អងគុយ 

Drop Dropping ទាំោក ់

Cut Cutting កាត ់ កាប ់

Get Getting ទទលួយក 

Swim Swimming ដហលទកឹ 

Shop Shopping ទញិឥវា ន ់

Slap Slapping ទេះកាំគភលៀង 

Chop Chopping កាប ់

Hit Hitting វាយ បុក 

Clap Clapping ទេះថ្ដ 

Dig Digging ជីក 

Run Running រត ់

Rob Robbing រលន ់
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Step Stepping គបាេះជាំហា៊ា ន 

Beg Begging សុាំ 
Rub Rubbing ដសុ 

 
Example1  My mother is swimming in the river. 

   ាត យខ ញុាំកាំពងុដហលទកឹកនុងទគនល។ 
Example2  The dog is running in the garden. 

   ដឆែកាំពងុដតរតគ់លងគៅកនុងសនួចារ។ 

Example3  The robbers are robbing the bank. 

   ពកួគោររលនក់ាំពងុដតរលនធ់នាគារ។ 

Example4  we are digging the well. 
   ពកួគយើងកាំពងុដតជីកអណតូ ង។ 

Example5  I am cutting banana tree. 
   ខ ញុាំកាំពងុដតកាបគ់ដើមគចក។ 

Fifth Cass: ករណីទ៥ី 

 A verb of two or more syllables whose last syllable contains only one vowel . End s in the consonant 
is doubled if the stress falls on the last syllable.  

 កាលណាករិយិាសព័ទណាមួយានពីរពាងគឬគលើសពីពីរពាងគ គហើយពាងគចងុគរកាយរបសវ់ា
ានស្សេះមួយបញ្ច បគ់ោយពយញ្ជ នៈដតមួយគតគ់ៅខាងចងុ គយើងរតូវសរគសរពយញ្ច នៈគនាេះគោយបាន
ពីរសិនមុនបដនថមingររសិនគបើសញ្ញដ សងែតស់ាំគលងរបសវ់ាសងែតគ់ៅគលើពាងគចងុគរកាយគនាេះ។ 

Example 

Begin /bigin/ Beginning ោបគ់ផតើម 
Fulfill /fulfill/ Fulfilling បាំគពញ 

Regret /regret/ Regretting គសាកសាត យ 

Prefer /prif∂:/ Preferring ចលូចតិតជាង 

Forbid /f∂bid/ Forbidding ហាមឃាត ់

Admit /∂dmit/ Admitting សារភាព 

Forget /f∂get/ Forgetting គភលច  បាំគភលច 

 Note 

Budget Budgeting គធវើគគរាងថវកិា 
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Enter Entering ចលូ 

Visit Visiting គៅគលង  មកសរួសខុទកុខ 
Offer Offering ផតលជ់នូ 
B/. Question ( ) 

Formula ( ) 
Am +subject +verb +ing……? 
Is+subject +verb + ing……? 
Are+subject +verb +ing……? 
Example 

Example1 Am I drinking beer? 

  គតើខ ញុាំកាំពងុផឹកស្សាគបៀរដមនគទ? 

Example2 Is she swimming in the pool? 

  គតើគាតក់ាំពងុដតដហលទកឹគៅកនុងោងដហលទកឹ? 

Example3 Is your mother cooking? 

  គតើាត យអនកកាំពងុដតចាំអិនោហារដមនគទ? 

Example4 Is your dog sleeping? 

  គតើខឆែកាំពងុដតគដករ?ឺ  

Example5 Are we plating music? 

  គតើពកួគយើងកាំពងុដតររគុាំតន្តនតើខមនគទ? 

Example6 Are they dancing in the room? 

  គតើពកួគគកាំពងុរា ាំកនុងបនទបរ់?ឺ 

Example7 Are your brothers watching T.V? 

  គតើបងរអូនររុសរបសអ់នកកាំពងុដតគមើលទរូទសសនឬ៍? 

C/.  Negative 
 Formula 
 Subject + am/is/are + not + verb + ing 
Example 
Example1 I am not watching T.V. 

  ខ ញុាំមិនដមនកាំពងុគមើលទរូទសសនគ៍ទ។ 
Example2 He is not speaking English. 

  គាតមិ់នដមនកាំពងុនិយាយអងគ់គលសគទ។ 

Example3 She is not phoning to her friend. 

  នាងមិនដមនកាំពងុនិយាយទរូសព័ទគៅមិតតរបសន់ាងគទ។ 

Example4 We are not having breakfast. 

  ពកួគយើងមិនដមនកាំពងុហូបោហារគពលរពឹកគទ។ 

Example5 It is not raining now. 

  ឥឡូវគនេះគមឃមិនកាំពងុគភលៀងគទ។ 

Example6 They are not drinking wine. 
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  ពកួគគមិនកាំពងុផឹកស្សាគទ។ 

 
Special use of present Continuous Tense 

(ការគររើជាលកខណៈពិគសសរបសប់ចចុរបននកាលកាំពុងបនត) 
 The present Continuous Tense can be used to express an action which will happen in the future.  

 បចចុរបននកាលកាំពងុបនតោចគររើសរាបប់ញ្ញជ កពី់សកមមភាពមួយដដលវានឹងគកើតយគឡើងកនុង
គពលខាងមុខ។ 

Example1  I am going London next year. 

   ឆ្ន ាំគរកាយខ ញុាំនឹងគៅទរីកុងឡុនដនុគហើយ។ 

Example2  He is marrying me next month. 

   គាតនឹ់ងគរៀបការជាមួយខ ញុាំគៅដខគរកាយគនេះគហើយ។ 

Example3  We are travelling to Angkor Wat this weekend. 

   ពកួគយើងនឹងគធវើដាំគណើ រគៅគលងអងគរវតតគៅថ្ថៃចងុសប្តត ហ៍គនេះគហើយ។ 

The present Continuous Passive Voice 
 Formula 

 Subject + am/is /are + being + Past Participle (ករិយិាសព័ទជរួទ៣ី) 

Example 
Example1 I am being cheated. 

  ខ ញុាំកាំពងុដតរតូវបានគគគបាករប្តសគ់ហើយ។ 

Example2 We are being criticized. 

  ពកួគយើងកាំពងុដតរតូវបានគគរេិះគនគ់ហើយ។ 

Example3 He is being trained. 

  គាតក់ាំពងុដតរតូវបានគគបង្ហា តប់គរងៀន។ 

Example4 My house is being decorated. 

  ផទេះខ ញុាំកាំពងុរតូវបានគគជសួជលុ។ 

Example5 The mouse is being caught by a cat. 

  កណតុ ររតូវបានសតវឆ្ម កាំពុងដតគដញោប។់ 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

ទុកទោលវាោស់ទររើណាស់វាថ្មី  
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Unit3   Present perfect បច្ច ប្បន្នកាលធម្មតា 
 The use(ការគររើ) 
 Definition(និយមនយ័) 

We use Present Perfect to describe an action, which finished at some time in the past but we don’t 
know exactly when (the time is not important) 

គយើងគររើបចចុរបននកាលសាំបូរ សរាបពិ់ពណ៌នា អាំពីសកមមភាពមួយដដលបានបញ្ច បគ់ៅ
គពលណាមួយកនុងអតតីកាល ប ុដនតគយើងមិនដងឹគពលចាសោ់សគ់ទ។(គពលគវោមិនសាំខានគ់ទ)។ 

 Formula(របូមនត) 
 Positive(ររគយាគស្សប) 

Subject + have/has + Past participle (ករិសិព័ទជរួទបីី) 

1/.  គយើងគររើរបូមនត   Subject + have + Past participle  កាលណាSubject ជាបុរសទ១ី  (I We)  បុរសទ២ី 
(You) និងបុរសទ៣ីពហុវចនៈ(They)។ 

Example1 I have bought a lot of books.   I’ve bought a lot of books. 

  ខ ញុាំបានទញិគសៀវគៅជាគរចើន។ 

Example2 We have seen your son along the road.  We’ve seen your son along the road. 

  ពកួគយើងបានគឃើញកនូររុសរបសអ់នកគៅតាមផលូវ។ 

Example3 you have eaten a lot of bananas.  You’ve eaten a lot of bananas. 

  អនកឯងបានហូបដផលគចកអសជ់ាគរចើន។ 

Example4 They have left here.    They’ve left here. 

  ពកួគគបានោកគចញពីទគីនេះគហើយ។ 

2/. គយើងគររើSubject + has + Past participleកាលណាSubjectជាបុរសទ៣ីពហុវចនៈ(He she it)។ 

Example1 He has sold his car. 
  He’s sold his car. 

  គាតប់ានលករ់ថយនតរបសគ់ាតគ់ហើយ។ 

Example2 she has given a gold ring. 
  She’s given a gold ring 

  នាងបានគោយចគិញ្ជ ៀនាសខ ញុាំមួយវង ់

Example3 It has run a way. 
  It’s run a way. 

វាបានរតប់ាតគ់ៅគហើយ។ 
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 Question 
Have /has + subject + past Participle…? 

Example1 Have you washed your clothes? 

  គតើអនកគបាកគខាោវរបសអ់នកគហើយរ?ឺ 
Example2 Have we received letter from dara? 

  គតើគយើងបានទទលួសាំបុរតពីោរា គហើយរ?ឺ 

Example3 Has your father sold his car? 

  គតើឪពកុរបសអ់នកបានលករ់ថយនតរបសគ់ាតរ់?ឺ 

Example4 Has your sister bought a new house? 

  គតើបងស្សើរបសអ់នកបានទញិផទេះថមីមួយរ?ឺ 

Example5 Has your dog bitten the cat?  

  គតើខឆែរបសអ់នកបានខា ាំឆ្ម រ?ឺ 

Example6 Have your friends come here? 

  គតើមិតតភកតរិបសអ់នកបានមកទគីនេះរ?ឺ 

Example7 Have I given you money? 

  គតើខ ញុាំបានគោយរប្តកអ់នកគហើយរ?ឺ 

Example8 Have they cheated your mother? 

  គតើពកួគាតប់ានគបាករប្តសា់ត យរបសអ់នករ?ឺ 

Example9 Has it run a way? 

  គតើវារតគ់ៅបាតគ់ហើយរ?ឺ 

 Negative 
Subject + have/has + not + Past Participle 

 Have not =Haven’t 
 Has not=Hasn’t 

Example1 I have not bought a new book. 
 I haven’t bought a new book. 

 ខ ញុាំមិនបានទញិគសៀវគៅថមីគទ។ 

Example2 We have not visited AngkorWat. 
 We haven’t visited AngkorWat. 

 ពកួគយើងមិនបានគៅគលងអងគរវតតគទ។ 

Example3 She has not come to school. 
  She hasn’t come to school. 

  នាងមិនបានមកសាោគរៀនគទ។ 

Exampple4 He has not met me. 
  He hasn’t met me. 

  គាតមិ់នបានជបួខ ញុាំគទ។ 

Example5 We have not eaten Chinese noodles. 
  We haven’t eaten Chinese noodles. 

  ពកួគយើងមិនបានហូបគយុទវគទ។ 
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Example6 I have not loved you. I have not loved you. 

  ខ ញុាំមិនបានស្សោញ់អនកគទ។ 

Example7 They have not studied English. They haven’t studied English. 

  ពកួគាតមិ់នបានគរៀនភាសាអងគ់គលសគទ។ 

Note (កាំណតច់ាំណាាំ) 
The time expressions that are commonly used with this tense. 

 ពាកយដដលបញ្ញជ កពី់គពលគវោគៅកនុងកាលគនេះានៈ 

 Already, just, yet, ever, never for, since, recently, always and now. 
Example1 The government has already pledged it sift to root out corruption.  

  រោធ ភបិាលបានសនាថាបាំបាតគ់ោលនវូអាំគពើពកុរលយួគោយអសទ់ ាំងស្សុង 
Example2 I have just separated from her for a year. 

  ខ ញុាំគទើបដតបានដលងលេះគាន ជាមួយនាងបានរយេះគពលមួយឆ្ន ាំ។ 

Example3 Have you asked permission from him yet? 

  គតើអនកឯងបានសុាំការអនញុ្ញដ តពីិកាតគ់ហើយរគឺៅ? 

Example4 He has taken control for ever five years. 

  គាតប់ានរតួតរតាអសរ់យេះគពលជារប្តាំឆ្ន ាំ។ 

Example5 He has won the election since 1998. 

  គាតប់ានឈេេះការគបាេះគឆ្េ តតាាំងពីឆ្ន ាំ១៩៩៨។ 

 The passive voice 
 Formula: 
 Subject + have/has + been + Past Participle 

 Active:  Someone has poisoned her dog.  គគបាំពលុដឆែរបសន់ាង។ 

 Passive: Her dog has been poisoned by someone. 

   ដឆែរបសន់ាងរតូវបានគគបាំពលុ។ 

Example1 The details of murder have been revealed by the new sapper. 

 ពតា៌នលាំអិតអាំពីអាំគពើឃាតកមមរតូវបានោតរតោងគោយដងឹគោយសារពតា៌ន។ 

Example2 The Prime minister has been forced to resign for age. 

  នាយករដធមន្តនតើរតូវបានគគបងខាំគោយោដលងពីតាំខណងអសមួ់យជីវតិ។ 

Example3 They have been charged with the attempt murder of the president. 

  ពកួគាតរ់តូវបានគគគោទររកានអ់ាំពីការប ុនប ងគធវើឃាតររធានាធបិត។ី 

Example4 This pagoda has been destroyed by Pol Pot. 

  វតតគនេះរតូវបានប ុលពតបាំផ្លល ញគោល។ 

Example5 The bank has been stolen by the robbers. 

  ធនាគាររតូវបានពកួគោររលនច់លូមករលន។់ 

Example6 The car has been burnt by the gangsters. 

  រថយនតគនេះរតូវបានពកួរកុមយកូមូដតុគោល។ 
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Unit4 Present Perfect Continuous    

បចចុបបន្នកាលេបំូរកំពុងបន្ត 
The use (ការគររើរប្តស)់ 
Definition(និយមនយ័) 
 The present Perfect Continues is used for an action, which began sometime in the past and it’s still 
going on at the present in the moment. 

 បចចុរបននកាលសាំបូរកាំពងុបនតគររើសរាបស់កមមភាពមួយដដលបានោបគ់ផតើមគៅគពលណា
មួយកនុងគពលអតតីកាលគហើយវាគៅដតបនតរហូតដលគ់ពលបចចុរបនន។ 

 Formula (របូមនត) 
 Positive (ររគយាគស្សប) 
 subject + have/has + been + verb + ing 
Example1 I have been watching T.V for three houses. 

  ខ ញុាំបានគមើលទរូទសសនអ៍សរ់យៈគពល៣គា ងគហើយ។ 

Example2 She has been singing since nine o’clock. 

  នាងបានគរចៀងតាាំងពីគា ង៩កនលេះ។ 

Example3 He has been sleeping for one hour. 

  គាតប់ានគគងអសរ់យេះគពលមួយគា ងគហើយ។ 

Example4 We have been playing football for two hours. 

  ពកួគយើងបានគលងបាលទ់តអ់សរ់យេះគពល២គា ងគហើយ។ 

How to add ing (រគបៀបបដនថមing) 

1/. First Cass (ករណីទមួីយ) 
 We a verb ends in a single e , this e is dropped down before adding ing. 

 គៅគពលដដកករិយិាសព័ទមួយបញ្ជ បគ់ោយអកសរ e  ដតមួយគៅខាងចងុ   e  គយើងរតូវលបុ
អកសរគនាេះជាមុនសិនគទើបបដនថម  ing  ។ 

Drive driving 

Write writing 

Smoke smoking 

Dance dancing 

Come coming 

Leave leaving 

Type typing 

Example1  I have been driving for six hours. 

  ខ ញុាំបានគបើកបរអសរ់យេះគពល៦គា ងមកគហើយ។ 

Example2  She has been dance for ten minutes. 
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  នាងបានរា ាំអសរ់យេះគពល១០នាទមីកគហើយ។ 

2/. Second Case: (ករណីទ២ី) 
 When a verb ends in ie , the ie are changed to y before adding  ing 

 គៅគពលដដលករិយិាសព័ទមួយបញ្ជ បគ់ោយ ie គៅខាងចងុ គយើងរតូវរតូរ ie  គៅខាងចងុ ie 

គោយគៅជាY សិនមុននឹងបដនថម ing។ 

 lie => lying 
 tie => tying 
Example  He has been lying on the beach for one hour. 

3/. Third Cass:  (ករណីទ៣ី) 
 When a verb of one syllable has vowel, ends in a single consonant, this consonant is doubled 
before adding ing. 

 គៅគពលករិយិាសព័ទមួយដដលានដតមួយពាងគានស្សេះដតមួយគហើយបញ្ច បគ់ោយពយញ្ជ
នៈដតមួយគតគ់ៅខាងចងុគយើងរតូវសរគសរពយញ្ជ នៈខាងចងុគនាេះគោយបានពីរសិនគទើបគយើងបដនថម  
ing ។ 

Cut Cutting 

Swim swimming 
Run Running 
Clap Clapping 
Dig Digging 
drop  Dropping 
Chop Chopping 
Step Stepping 
Put Putting 
Hit Hitting 
Rub Rubbing 
Rob Robbing 
Beg Begging 
Stop Stopping 

Example1  We have been swimming for two hours. 

  ពកួគយើងបានដហលទកឹគលង២គា ងគហើយ។ 

Example2  He has been running since the morning. 

  គាតប់ានរតត់ា ាំងពីរពលឹមមកគមលេះ។ 

4/.  Fourth Cass (ករណីទ៤ី) 
 When a verb of two or more syllables whose last syllable contains only one vowel ends in single 
consonant, the consonant is doubled if the stress falls on the last syllable. 

 គៅគពលដដលករិយិាសព័ទមួយានពីរពាងគ រគឺលើសពីពីរពាងគ គហើយដដលគៅចងុគរកាយ
របសវ់ាានស្សេះដតមួយ គហើយបញ្ច បគ់ោយពយញ្ជ នៈដតមួយគយើងរតូវសរគសរពយញ្ជ នៈខាងចងុគនាេះ
គោយបានពីរមុននឹងបដនថម   ing  (ររសិនគបើសញ្ញដ សងែតព់ាងគចងុគរកាយគនាេះ)។ 
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Regret regretting 

Prefer preferring 
Begin beginning 
Fulfill fulfilling 
Forbid forbidding 
Admit admitting 
Forget forgetting 

But u 

Budget budgeting 

Enter entering 
Offer offering 
Visit visiting 

Question (ររគយាគសាំណួរ) 
 Have/has + subject + been + verb + ing 
Example1  How long have you been watching T.V? 

  គតើអនកឯងបានគមើលទរូទសសនអ៍សរ់យៈគពលប ុនាម នមកគហើយ? 

Example2  How long has she been swimming? 

  គតើអនកបានដហលទកឹអសរ់យៈគពលប ុនាម នគហើយ? 

Example3  How long is He been teacher English? 

  គតើគាតប់ានបគរងៀនភាសាងអងគ់គលសអសរ់យៈគពលប ុនាម នគហើយ? 

Example4  How long have they been playing football? 

  គតើពកួគាតប់ានគលងបាលទ់តអ់សរ់យៈគពលប ុនាម នគហើយ? 

Example5  How long have we been reading? 

  គតើពកួគយើងបានោនគសៀវគៅអសរ់យៈគពលប ុនាម នមកគហើយ? 
Negative 
 Subject + have/has + not + been + verb + ing 
Example1  I have not been watching T.V for one hour. 
  I haven’t been watching T.V for one hour. 

  ខ ញុាំមិនបានគមើលទរូទសសនអ៍សរ់យៈគពល១គា ងគទ។ 
Example2  My friend has not been reading for two hours. 
  My friend hasn’t been reading for two hours. 

  មិតតភកតរិបសខ់ ញុាំមិនបានោនគសៀវគៅអសរ់យៈគពល២គា ងគទ។ 

Example3  She has not been swimming since the afternoon. 
  She hasn’t been swimming since the afternoon. 

  នាងមិនបានដហលទកឹតាាំងពីថ្ថៃរតងគ់នាេះគទ។ 

The Passive Voice 
 Subject + have/has + been + being + past participle 
Example1  We have been being played a trick on for two weeks. 
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  គគបានគលងលបចិមកគលើពកួគយើងអសរ់យៈគពលពីរសប្តត ហ៍គហើយ។ 
Example2  Two staff workers have been being dismissed from work for three month. 

  បុគគលិកពីរនាករ់តូវបានគគបគណត ញគចញពីការង្ហរអសរ់យៈគពលបីខខគហើយ។ 

Example3  The building has been being abandoned for six years. 

  ោគារគនេះរតូវបានគគគបាេះបងគ់ោលអសរ់យៈគពល៦ឆ្ន ាំគហើយ។ 

  (This tense is not commonly used in passive voice) 
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Unit5 Past simple   (អតីតកាលធម្មតា) 

 The use (ការគររើរប្តស)់ 
 Definition  (និយមនយ័) 

We use Past simple to express an action that took place at a definite time in the past. 

គយើងគររើអតតីកាលធមមតាគដើមបបីញ្ញជ កពី់សកមមភាពមួយដដលបានគកើតគឡើងកនុងគវោមួយ
ចាសោ់សន់ាគពលអតតីកាល។ 

Formulas (របូមនត) 
 Positive   

Subject + infinitive + ed + (other information) 
Subject + infinitive + d + (other information) 

ររធាន +ករិយិាសព័ទគដើម +  ed/d + (គសចកតបីដនថមគផសងៗគទៀត) 
Work Worked គធវើការ 
Walk Walked គដើរ 

Express Expressed សាំខដងគយាបល ់

Wait Waited រងោាំ 
Wash Washed ោងសាំោត 

Watch Watched គមើល 

Clean Cleaned ជតូសាំោត 

Talk Talked និយាយពិភាកា 

Discuss Discussed ពិភាកា 

Brush Brushed ដសុសាំោត 

Need Needed រតូវការ 

Want Wanted ចងប់ាន 

Finish Finished បញ្ច ប ់

Example1  I watched T.V last night. 
  ខ ញុាំគមើលទរូទសសនក៍ាលពីយបមិ់ញ។ 
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Example2  He washed his car yesterday. 

  គាតប់ានោងរថយនតរបសគ់ាតក់ាលពីមសលិមិញ។ 

Example3  She cleaned her house last week. 

  កាលពីសប្តត ហ៍មុននាងបានសាំោតផទេះរបសន់ាង។ 

Example4  We discussed about this problem last night. 

  ពកួគយើងបានពិភាកាគាន អាំពីបញ្ញា គនេះកាលពីយបមិ់ញ។ 

 How to add ed and d   រគបៀបបដនថម ed និង d 

1/. First Cass (ករណីទ១ី) 
 When verb end in a single e add only d 

 គៅគពលដដកករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយបញ្ច បគ់ោយ អកសរ e  ដតមួយគតគ់យើងបដនថមដតអកសរ  d 

ប ុគណាណ េះ។ 

dance Danced រា ាំ 
type Typed វាយអងគុលីគលខ 

smoke Smoked ជកប់ារ ី

arrive Arrived មកដល ់គៅដល ់

move Moved ផ្លល សទ់ ី

love Loved ស្សោញ់ 
snore Snored ស្សមុក 

reserve Reserved កកទ់កុជាមុន 

receive Received ទទលួ 

Example1 I danced with Bopha last Sunday. 

  កាលពីថ្ថៃោទតិយមុនខ ញុាំបានរា ាំជាមួយនាងបុប្តផ ។ 
Example2 My mother arrived home yesterday. 

  ាត យរបសខ់ ញុាំបានមកដលផ់ទេះកាលពីមសលិមិញ។ 

Example3 We reserved restaurant last two weeks. 

  ពកួគយើងបានកកគ់ភាជនីោធ នកាលពីកនលេះដខមុន។ 

Example4 I smoked a lot last night.  

  យបមិ់ញខ ញុាំបានជកប់ារយីា ងគរចើន។ 

Example5 We moved here last year. 

  ពកួគយើងខ ញុាំបានផ្លល សរ់តូរទលីាំគៅមកទគីនេះកាលពីឆ្ន ាំមុន។ 
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2/. Second Cass (ករណីទ២ី) 
 When verb of one syllable have one vowel, end in a single consonant, The consonant is doubled 
before adding ed. 

គៅគពលករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយណាដដលានមួយពាងគ  ានស្សេះដតមួយគហើយបញ្ច បគ់ោយពយញ្ជ
នៈខាងចងុគនាេះគោយបានពីរសិនគទើបគយើងបដនថម   ed  ។ 

Stop Stopped ឈប ់   បញ្ឈប ់
Stab Stabbed ោក ់

Beg Begged សុាំ 
Spell Spelled ររកបអកសរ 

Shop Shopped ទញិទាំនិញ 

Rob Robbed រលន ់

Rub Rubbed ដសុ   រតដសុ    លប ់

Step Stepped គបាេះជាំហាន 

Tip Tipped គផអៀង 

Example1 I stopped study French ten years ago. 

  ខ ញុាំបានឈបគ់រៀនភាសាបារា ាំងកាលពី១០ឆ្ន ាំមុន។ 
Example2 The robbers robbed the bank last week. 

  ពកួគោររលនប់ានរលនធ់នាគារកាលពីសប្តត ហ៍មុន។ 

3/. Third Cass (ករណីទ៣ី) 
 We verbs of two or more syllables whose last syllable contain only one vowel, ends in a single 
consonant, the consonant is doubled if the stress falls on the last syllable. 

 គៅគពលករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយណាានពីរពាងគរគឺលើសពីពីរពាងគគហើយពាងគខាងគរកាយ
របសវ់ាានស្សេះមួយ  គហើយបញ្ច បគ់ោយពយញ្ជ នៈដតមួយគតគ់ៅខាងចងុគយើងរតូវសរគសរពយញ្ជ នៈ
ខាងចងុគនាេះគោយបានពីរសិនគទើបបដនថម  ed  (គយើងគធវើដចូគនេះបានលេុះរតាដតសញ្ញដ សងែតស់គមលង  
គៅពាងគខាងគរកាយ)។ 

Admit Admitted សារភាព 
Commit Committed រររពឹតតអាំគពើោរកក ់

prefer Preferred ចលូចតិត 
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regret Regretted គសាកសាត យ 

Example1 He admitted about his fault last week. 

  គាតប់ានសារភាពអាំពីកាំហុសរបសទ់តក់ាលពីសបាត ហ៍មុន។ 
Example2 We committed a lot of bad thing ten year ago. 

  កាលពី១០ឆ្ន ាំមុនពួកគយើងបានរររពឹតតអាំគពើោរកកជ់ាគរចើន។ 

Example3 I preferred French to English five years ago. 

  កាលពីរប្ត ាំឆ្ន ាំមុនខ ញុាំចលូចតិតភាសាបារា ាំងជាងភាសាអងគ់គលស។ 

4/. Fourth Cass (ករណីទ៤ី) 
 When verbs end in y preceded a consonant, the y is change to I before adding ed. 

 គៅគពលករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយណាបញ្ច បគ់ោយអកសរ  Y  គៅខាងចងុគហើយនា ាំមុខគោយពយ
ញ្ជ នៈដតមួយ  គយើងរតូវរតូរអកសរ y  គោយគៅជាអកសរ  I សិនគទើបបដនថមអកសរ  ed 

ជាគរកាយ។ 

marry Married គរៀបការ 
carry Carried យ,ួ   ដសង  ,  ដកឹ 

cry Cried យាំ 
try Tried ពាយាម,  សាកលបង 

fry Fried គចៀន             ឆ្ 

fly Flied គហាេះ,គហើ រ 

Example1  My mother fried a lot of fish last night. 

  កាលពីយបមិ់ញាត យរបសខ់ ញុាំបានគចៀនរតើជាគរចើន។ 
Example2  My sister cried last month. 

  កាលពីយបមុ់នរអូនស្សើខ ញុាំយាំ។ 

Example3  The police tried to arrest the robbers yesterday morning. 

  កាលពីរពឹកមសលិមិញប ូលីសបានពាយាមគដញតាមោបព់កួគោររលន។់ 

5/. Fifth Cass (ករណីទ៥ី) 
 When verbs end in y preceded a vowel, y is not change when we add ed. 

 គៅគពលដដលករិយិាសព័ទទ ាំងឡាយបញ្ជ បគ់ោយអកសរ y គហើយនា ាំមុខគោយស្សេះ  អកសរ y 

គនាេះទកុដដដល រចួគហើយបដនថម  ed . 

play Played គលង 
stay Stayed សាេ កគ់ៅ 
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pray Prayed បួងសងួ 

obey Obeyed សាត បប់ង្ហគ ប ់

destroy Destroyed បាំផ្លល ញ 

Example1  I played tennis with Dara yesterday? 

  ខ ញុាំបានគលងគតនីសជាមួយោរា កាលពីមសលិមិញ។ 
Example2  The people in the village prayed for rain last month? 

  កាលពីខខមុនររជាជនគៅកនុងភមិូបានបួងសងួសុាំទកឹគភលៀង។ 

Example3  She stayed with my family two years ago. 

  កាលពីពីរឆ្ន ាំមុននាងបានសាេ កគ់ៅជាមួយរកុមរគួសាររបសខ់ ញុាំ។ 

 Question 
Did + subject + infinitive  

Example1  Did your sister cry last night? 

  គតើការពីយបមិ់ញរអូនស្សើឯងយាំខមនគទ? 
Example2  Did we play cards last week? 

  គតើកាលពីសប្តត ហ៍មុនគយើងគលងគបៀដមនគទ? 

Example3  Did you dance with Bopha yesterday? 

  គតើកាលពីមសលិមិញអនកបានរា ាំជាមួយបុប្តផ ដមនគទ? 

Example4  Did you move your house last year? 

  គតើអនកឯងបានផ្លល សរ់តូរទលីាំគៅកាលពីឆ្ន ាំមុនដមនគទ? 
Example5  Did your mother arrive home last night? 

  គតើាត យអនកឯងមកដលផ់ទេះកាលពីយបមិ់ញដមនគទ? 

 Negative 
Subject + did + not + infinitive 
did not   =>   didn’t 

Example1  She did not watch T.V last night. 
  She didn’t watch T.V last night. 

  នាងមិនបានគមើលទរូទសសនគ៍ទកាលពីយបមិ់ញ។ 
Example2  I did not come to school last week. 
  I didn’t come to school last week. 

  ខ ញុាំមិនបានមកគរៀនគទកាលពីសប្តត ហ៍មុន។ 

Example3  We did not sleep last Monday. 
  We didn’t sleep last Monday. 

  ពកួគយើងមិនបានគដកគទកាលពីថ្ថៃចន័ទសប្តត ហ៍មុន។ 
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 The Past Time Expressions 
Yesterday, morning, last night, last week, last month, last year, later, finally, suddenly, recently, 

before, ago, a year ago …etc. 
 The Passive Voice 

Subject + was/were + past participle 
Example1  Ten people were killed yesterday. 

  មនសុស១០នាករ់តូវបានគគសាល បក់ាលពីមសលិមិញ។ 
Example2  There house were burnt last year. 

  ឆ្ន ាំមុនផទេះ៣ខ នងរតូវបានគគដតុគោល។ 

Example3  He was hit on his head last night. 

  គាតរ់តូវបានគគវាយចាំកាលកាលពីយបមិ់ញ។ 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ទមើលបានទររើនររទសើរជាងទមើលបានរិរទមើលទៅទភលរររទសើរជាងមិនរែលទមើលទ ោះ! 



វិ ទ្យាស្ថាន ជាត ពិហុបច្ចេកទចាកទពុជតវវវវវវវវវពហា ទិ្យាស្ថលយ័អគ្គពកជា ី                  ចិយស្ថទរណ៍អង់ចគ្េក 
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Unit6 Past Continuous Tense   (អតីតកាលកំពងុបន្ត) 

 The use  (រគបៀបគររើរប្តស)់ 
 Definition  (និយមនយ័) 

We use Past Continuous Tense to describe the past action which is interrupted by another Past 
action. This second action is described by the Past Simple. 

គយើងគររើអតតីកាលកាំពងុបនតគដើមបពិីពណ៌នាអាំពីសកមមភាពអតតីកាលមួយដដលបង្ហែ ក់
គោយសកមមភាពអតតីកាលមួយគផសងគទៀត។(សកមមភាពទ២ីដដលមកបង្ហអ កគ់នាេះតរតូវសរគសរជា
អតតីកាលធមមតា)។ 

  Formula  (របូមនត) 
Subject + was/were + verb + ing 

Example1  My mother called me when I was drinking coffee. 

  ាត យរបសខ់ ញុាំបានគៅខញុាំគៅគពលដដលខ ញុាំកាំពងុផឹកកាគហវ។ 
Example2  She knocked the door when we were reading. 

  នាងបានគគាេះទវ គៅគពលដដលពកួគយើងកាំពងុោនគសៀវគៅ។ 

Example3  I was watching television when the phone rang. 

  គពលដដលខ ញុាំកាំពងុគមើលទរូទសសនទ៍រូសព័ទកប៏ានគរាទស៍ាំគលងគឡើង។ 

Example4  I was working when she came in. 

  នាងបានចលូមកគៅគពលដដលខ ញុាំកាំពងុគធវើការ។ 

Example5  He left here when the children were playing football. 

  គាតប់ានោកគចញពីទគីនេះគៅគពលពកួគកេងៗកាំពងុគលងបាលទ់ត។់ 

Example6  This time last year, I was learning in Thailand. 

  គៅគពលគនេះកាលពីឆ្ន ាំមុនខ ញុាំកាំពងុគរៀនអងគ់គលស។ 

Example7  Yesterday morning, she was cooking. 

  កាលពីរពឹកមសលិមិញ នាងកាំពងុចាំអិនោហារ។ 

Example8  This time last month, we were staying in Thailand. 

  គៅកនុងគពលគនេះកាលពីខខមុនពកួគយើងកាំពងុដតគៅររគទសថ្ថ។ 

Example9  This time last night, he was drinking beer. 

  គៅកនុងខណៈគនេះកាលពីយបមិ់ញគាតក់ាំពងុផឹកស្សាគបៀរ។ 

Example10 At ten o’clock last night, we were watching T.V. 

  កាលពីគា ង១០យបមិ់ញពកួគយើងកាំពងុគមើលទរូទសសន។៍ 

 Question 
Was/were + subject + verb + ing 

Example1  Were you learning English this time last year? 

  គតើកាលពីឆ្ន ាំមុនគៅខណៈគពលគនេះអនកកាំពងុគរៀនភាសាអងគ់គលសរ?ឺ 



វិ ទ្យាស្ថាន ជាត ពិហុបច្ចេកទចាកទពុជតវវវវវវវវវពហា ទិ្យាស្ថលយ័អគ្គពកជា ី                  ចិយស្ថទរណ៍អង់ចគ្េក 
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Example2  Was she swimming this time yesterday? 

  គតើពីមសលិមិញគៅខណៈគនេះនាងកាំពងុដហលទកឹរ?ឺ 

Example3  Were they working this time ten years ago? 

  គតើកាលពី១០ឆ្ន ាំមុនគៅខណៈគនេះពកួគគកាំពងុដតគធវើការរ?ឺ 

 Negative 
Subject + was/were + not + verb + ing 
Was not  =>   wasn’t 
Were not  =>   weren’t 

Exampple1 This time yesterday, I was not working. 
  This time yesterday, I wasn’t working. 

  កាលពីមសលិមិញកនុងខណៈគនេះខ ញុាំមិនកាំពុងគធវើការគទ។ 

Example2  This time last year, we were not drinking beer. 
  This time last year, we weren’t drinking beer. 

  កាលពីឆ្ន ាំមុនខណៈគនេះពកួគយើងមិនដមនកាំពងុផឹកស្សាគបៀរគទ។ 

Not (កាំណតច់ាំណាាំ) 
 The Past Continuous Tense can also be used in both part of a sentence when two actions are in 
progress simultaneously. 

គយើងោចគររើអតតីកាលកាំពងុបនតបានសរាបស់កមមភាពទ ាំងពីរររសិនគបើវាគកើតគឡើងរពមគាន ។ 

Example1  She was playing piano when I was phoning. 

  គៅគពលដដលខ ញុាំកាំពងុដតនិយាយទរូសព័ទនាងកក៏ាំពងុដតគលងពាណូ។ 

Example2  when I was driving she was sleeping. 

  គៅគពលខ ញុាំកាំពងុគបើកបររថយនតនាងកក៏ាំពងុគដកដដរ។ 

Example3  When I was reading my son was crying. 

  គៅគពលដដលខ ញុាំកាំពងុោនគសៀវគៅកនូររុសរបសខ់ ញុាំកក៏ាំពងុដតយាំខដរ។ 

 The Passive Voice 
Subject + was/were + being + Past Participle 

Example1  At the same time last night, he was being attacked on his head. 

  គៅគពលគថេើរគនេះកាលពីយបមិ់ញគាតប់ានគគវាយកាលរបសគ់ាត។់ 

Example2  At the sometime last year, I was being cheated $100. 

  គៅគពលគថេើរគនេះកាលពីឆ្ន ាំមុនខ ញុាំរតូវបានគគគបាកអសល់យុ១០០ដោុល ។ 

Example3  This time ten years ago, she was being hit by a car. 

  គៅគពលគថេើរគនេះកាលពី១០ឆ្ន ាំមុននាងរតូវបានរថយនតបុក។ 

សាំណួររតរេះរេិះ! 
 

 

 

 

ទសោះមាន១០រទុងមាន៥ទយើងរងោ់ក់ទសោះ១០កែុងរទុង៥ឲ្យអស់ទោយរទុង១ោកប់ានទសោះ១ទរើររូវទ្វើែូរទមតរ? 



វិ ទ្យាស្ថាន ជាត ពិហុបច្ចេកទចាកទពុជតវវវវវវវវវពហា ទិ្យាស្ថលយ័អគ្គពកជា ី                  ចិយស្ថទរណ៍អង់ចគ្េក 
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Unit7 Past Perfect (អតីតកាលធម្មតា) 

 The use (ការគររើ) 
 Definition (និយមនយ័) 

 We use Past Prefect when we want to talk about two actions, which happened in the past and one 
of these finished earlier than the other. 

 The earlier action is in the past perfect, the later action is in the past simple. 

 គយើងគររើ(អតតីកាលសាំបូរ)គៅគពលដដលគយើងចងពិ់ពណ៌នាអាំពីសកមមភាពពីរដដលបាន
គកើតគឡើងកនុងគពលអតតីកាល គហើយកនុងសកមមភាពទ ាំងពីរគនាេះានមួយចបគ់ៅមុនសកមមភាពមួយ
គផសងគទៀត។ 

 (ចាំណាាំ   សកមមភាពដដលចបម់ុនរតូវសរគសរជា  Past Perfect រឯឺសកមមភាពដដលចបគ់រកាយ
រតូវសរគសរជា  Past simple)។ 
 Formula (របូមនត) 
 Positive  Subject + had + past participle 
Example1    I had known the answer before she told me. 

  ខ ញុាំបានដងឹចគមលើយមុនបបគពលនាងបានរប្តបខ់ ញុាំ។ 
Example2  She had kissed me before I said good bye. 

  នាងបានគថើបខ ញុាំមុនគពល ខ ញុាំោនាង។ 

Example3  He had left the house before I arrived. 

  គាតប់ានោកគចញពីផទេះមុនគពលខ ញុាំមកដល។់ 

Example4  After the postman had arrived I gave him a letter. 

  បនាទ បពី់អនកនា ាំសាំបុរតមកដលខ់ ញុាំបានគោយសាំបុរតគៅគាតម់ួយចាប។់ 

Example5  When I arrived, he had died. 

  គៅគពលដដលខ ញុាំមកដលគ់ាតប់ានសាល បរ់ចួគៅគហើយ។ 

Question   Had + subject + past participle 
Example1  Had you cooked lunch before your mother called you? 

  គតើអនកបានចាំអិនោហារថ្ថៃរតងមុ់នគពលាត យរបសអ់នកទរូសព័ទមករ?ឺ 
Example2  Had your friend arrived before you came? 

  គតើមិតតភកតរិបសអ់នកបានមកដលមុ់នគពលអនកមកដលរ់?ឺ 

Example3  Had she cried before you hit her? 

  គតើនាងបានយាំមុនគពលដដលអនកវាយនាងរ?ឺ 

Example4  Had they known before you told them? 

  គតើពកួគគបានដងឹមុនគពលដដលអនកបានរប្តបព់កួគគរ?ឺ 

 
 



វិ ទ្យាស្ថាន ជាត ពិហុបច្ចេកទចាកទពុជតវវវវវវវវវពហា ទិ្យាស្ថលយ័អគ្គពកជា ី                  ចិយស្ថទរណ៍អង់ចគ្េក 
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Negative   Subject + had + past participle 
Example1  They had not known before I told them. 
  They hadn’t known before I told them. 

  ពកួគគមិនបានដងឹមុនគពលខ ញុាំរប្តបព់ួកគគគទ។ 
Example2  She had not cried before I hit her. 
  She hadn’t cried before I hit her. 

  មុនគពលខ ញុាំវាយនាងនាងមិនបានយាំគទ។ 

Example3  I had not taught English before I lived here. 
  I hadn’t taught English before I lived here. 

  ខ ញុាំមិនបានគរៀនអងគ់គលសគទមុនគពលដដលខ ញុាំបានមករសគ់ៅទគីនេះ។ 

 Time expressions that are commonly used with his tense. 
 When, after, before, as soon as, then, until….etc. 

Example1  When I had turned the camera the birds flew away. 

  គៅគពលគដលខ ញុាំខបរា សុីនថតគៅសតវសាល បបានគហើ រអសរ់លីង។   

Example2  He had learn English before he want to UK. 

  គាតប់ានគរៀនអងគ់គលស មុនគពលគាតគ់ៅអងគ់គលស។ 

The Passive Voice 
 Subject + had + been + past participle  
Example  They had been detained without trial by the court. 

  ពកួគគរតូវបានោបោ់កគ់កុគោយមកបានកាតក់តពីីតោុការ។ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ទុកទោលវាោស់ទររើណាស់វា



វិ ទ្យាស្ថាន ជាត ពិហុបច្ចេកទចាកទពុជតវវវវវវវវវពហា ទិ្យាស្ថលយ័អគ្គពកជា ី                  ចិយស្ថទរណ៍អង់ចគ្េក 
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Unit8    Past Perfect Continuous  
      (អតីតកាលេបំូរកំពុងបន្ត) 

 The use  (ការគររើ) 
 Definition  (និយមនយ័) 

The past perfect Continues is used to show two past actions- one continued until the second began. 

គគគររើអតតីកាលសាំបូរកាំពងុបនត គដើមបពិីពណ៌នាអាំពីសកមមភាពអតតីកាលពីរដដលវាគកើត
គឡើងបនតបនាទ បគ់ាន ។ 

 The earlier action is in the past perfect continuous, the later action is in the past simple. 

សកមមភាពដដលគកើតមុនគគរតូវសរគសរជា past perfect continuous រឯី សកមមភាពទពីីររតូវសរ
គសរជា past simple។ 

 Formula (របូមនត) 
 Positive    (ររគយាគស្សប) 

Subject + had + been + verb + ing 
Example1  The patient had been waiting in the emergency room for an hour before a doctor treated her. 

  អនកជាំងបឺានរងោាំគៅកនុងបនទបស់គន្តង្ហគ េះបនាទ នអ់សរ់យេះគពលមួយគា ងមុនគពលរគូគពទយ
ពាបាលគាត។់ 

Example2  I had been learning English for 6 years before I found a good job. 

  មុនគពលដដលខ ញុាំរកការង្ហរលអបានគធវើខ ញុាំបានគរៀនភាសាអងគ់គលស៦ឆ្ន ាំ។ 

Example3  I had been saving money for two years before I bought a new car. 

  ខ ញុាំបានសនសាំរប្តកអ់សរ់យេះគពល២ឆ្ន ាំមុនគពលខ ញុាំទញិរថយនតថមីមួយ។ 

 Question (ររគយាគសាំណួរ) 
Had + subject + been + verb + ing 

Example1  Had you been saving money for one year before you bought a flat? 

  គតើអនកបានសនសាំរប្តកអ់សរ់យេះគពល១ឆ្ន ាំមុននឹងអនកទញិផទេះដលវងរ?ឺ 
Example2  Had he been learning English for 2 years before a good job?   

  គតើអនកបានគរៀនភាសាអងគ់គលសរយេះគពល២ឆ្ន ាំមុននឹងអនករកការង្ហរលអបានគធវើរ?ឺ 

 Negative 
Subject + had + not + been + verb + ing 

Example1  I had not been learning English before I want to America. 

  ខ ញុាំមិនបានគរៀនភាសាអងគ់គលសមុនគពលដដលខ ញុាំគៅររគទសសហរដធោគមរចិ។ 

Example2  He had not been saving money before he bought a telephone. 

  គាតមិ់នបានសនសាំរប្តកទ់កុគទមុនគពលដដលគាតប់ានទញិទរូសព័ទ។ 
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Example3  She had not been learning to drive before she bought a car. 

  នាងមិនបានគរៀនគបើកបរគទមុនគពលដដលនាងទញិរថយនតគនាេះ។ 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ខ្ុំប្តូវម្តដរៀនដេើតបីអនាគតខ្ុំ
ប្ពតទំាងប្គួស្នររបស់ខ្ុំ! 

ខ្ុំខជិលខាែ ំងណាស់តិនបាច់ដរៀន
ដទដតើលទូរទសសន៍លអជាង! 

ពិបាកចិតែណាស់ដធវើយ៉ាង
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Unit9  Simple Future (អតីតកាលធម្មតា) 

 The used  (ការគររើ) 
 Definition (និយមនយ័) 

The simple future is used for an action which will be true or will occur in the future. 

អនាគតធមមតារតូវបានគគគររើសរាបស់កមមភាពមួយដដលវានឹងពិតរប្តកដរកឺនឹ៏ងគកើតាន
គឡើងគៅកនុងគពលអនាគតកាល។ 

 Formula  (របូមនត) 
 Positive 

Subject + will + infinitive 
Subject + shall + infinitive 

Example1  He will buy a new car next year. 

  គាតនឹ់ងទញិរថយនតថមីមួយគៅឆ្ន ាំគរកាយ។ 

Example2  She will visit Angkor Wat next week. 

  នាងនឹងគៅគលងអងគរវតតគៅសប្តត ហ៍គរកាយគនេះ។ 

Example3  They will clean their house this Sunday. 

  ពកួគគនឹងសាំោតផទេះរបសព់កួគគគៅថ្ថៃោទតិយគនេះគហើយ។ 

 Question 
Will + subject + infinitive 
Shall + subject + infinitive 

Example1  Will you work to night? 

  គតើយបគ់នេះអនកឯងនឹងគធវើការគទ? 

Example2  Will they come here tomorrow? 

  គតើថ្ថៃដសអកពកួគគនឹងមកទគីនេះគទ? 

 Negative 
Subject + will + not + infinitive 
Subject + shall + not + infinitive 

Example1  She will not come here to night. 

  យបគ់នេះនាងមិនមកទគីនេះគទ។ 

Example2  They will not work next week. 

  ពកួគគនឹងបានគធវើការង្ហរគទគៅសប្តត ហ៍គរកាយ។ 

 Note 
In British English shall is still used with I and we in question or when we want to make suggestion 

or an offer. 
Example1  What shall I wear to the party to night? 

  គតើខ ញុាំគរួគសលៀកពាកខ់បបណាគដើមបគីៅចលូរមួកនុងពិធជីបគ់លៀងនាគពលរារតើគនេះ? 

Example2  Shall we meet at three o’clock this afternoon? 
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  គតើពកួគគមកជបួជុាំគាន គៅគា ងបីរគសៀលគនេះដមនគទ? 

 Note 
Will and Be going to 

 Will 
1/. Will: used for a future decision or intention made at the moment of speaking. 

គយើងគររើ” Will”  សរាបក់ារសគរមចចតិតនាគពលអនាគតរគឺគាលបាំណងដដលគកើតគឡើងភាល ម
គៅគពលកាំពងុនិយាយ។ 

Example  I will complaint to the manager tomorrow. 

  ថ្ថៃដសអកខ ញុាំនឹងគៅតវា ជាមួយររធានោតខ់ចង។ 

           2/. Will: Used to express an offer or willing. 

  Will  គររើសរាបប់ញ្ញជ កពី់ការផតលជ់នូរឆឺនទេះ។ 

Example  I will give you a book tomorrow. 

  ដសអកខ ញុាំនឹងគោយគសៀវគៅអនកមួយកាល។ 

             3/. Will: Used for prediction, determination, or promise. 

  Will  គររើសរាបក់ារសាេ នទកុជាមុន សរាបក់ារតាាំងចតិតឬការសនាទកុជាមុន។ 

Example  There will be rain tomorrow. 

  ដសអកគមឃនឹងគភលៀង។ 

             4/. Will: Used for asking and ordering somebody to do something in the future. 

 Will  គររើសរាបគ់សេើសុាំ   នឹងបង្ហគ បគ់ោយនរណាាន កគ់ធវើអវីមួយគៅគពលខាងមុខ។ 

Example1  Will you be quiet! 

  សុាំអនកសាៃ តប់នតិចបានគទ! 
Example2  Will you send me some money? 

  សុាំគោកជយួគផញើរប្តកគ់ោយខ ញុាំខ លេះបានគទ? 

             5/. Will: Used to express a future fact “The action is sure to happen in the future.” 

  Will  គររើសរាបប់ញ្ញជ កពី់អនាគតមួយដជ៏ាកោ់ក(់វាាននយ័ថាសកមមភាពគនាេះវានឹង
គកើតគឡើងពិតរប្តកដដមន)។ 

Example1  She will pass the exam next month. 

  នាងនឹងររឡងជាបគ់ៅដខគរកាយ។ 

Example2  She wins the beauty contest next week. 

  នាងនឹងឈេេះនវូការររឡងសមផសសគៅសប្តត ហ៍គរកាយគនេះ។ 

 Be going to 
1/. Going to: Used for future decision, intention or plan made before the moment  of speaking. 

 គយើងគររើ  going to  សរាបក់ារសគរមចចតិតនាគពលអនាគត ជាគគាលបាំណងឬជាគគរាង
ការដច៏ាសោ់សខ់ដលបានគរគាងទកុជាមុន។ 
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Example1: I’m going to buy a new car next year. 

   ខ ញុាំនឹងទញិរថយនតថមីមួយគៅឆ្ន ាំគរកាយ។ 

2/. Going to : Used to show that something is likely to happen very soon or in the future. 

 គយើងគររើ going to  គដើមបចីញ្ញជ កថ់ាអវីមួយ វាទាំណងជាគកើតគឡើងកនុងគពលឆ្ប់ៗ គនេះរកឺ នុង
គពលអនាគត។ 

Example  The sky is very dark. It’s going to rain now. 

   គមឃគមេ ងងតឹគហើយវានឹងគភលៀងឥឡូវគនេះគហើយ។ 

 The Passive Voice 
Subject + will + be + past participle 
Subject + shall + be + past participle 

Example  The school will be officially opened by the prime minister next week. 

 សាោគរៀននឹងរតូវការគបើកគោយគររើរប្តសគ់ោយនាយករដធមន្តនតើគៅសប្តត ហ៍គរកាយគនេះ។ 
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Unit10  Future Continuous  (អនាគតកាលកំពងុបន្ត) 
 The use (ការគររើ) 
 Definition (និយមនយ័) 

We use the Future Continuous to describe a continuous action at a fixed time in the future. 

គយើងគររើអនាគតកាលកាំពងុបនតគដើមបពិីពណ៌នាសកមមភាពមួយដដលបនតកនុងគពលណាមួយ
ដដលបានកាំណតក់នុងអនាគតកាល។ 

 Formula  (របូមនត) 
 Positive (ររគយាគស្សប) 

Subject + will + be + verb + ing 
Example1  I will be working alone next week. 

  ខ ញុាំនឹងគធវើការដតាន កឯ់ងគៅសប្តត ហ៍គរកាយ។ 

Example2  this month next year, I will be living in U.S.A. 

  ឆ្ន ាំគរកាយដខគនេះខ ញុាំនឹងរសគ់ៅររគទសសហរដធោគមរចិ។ 

 Question 
Will + subject + be + verb +ing  

Example1  Will you be working here tomorrow? 

  គតើថ្ថៃដសអកអនកនឹងគធវើការគៅទគីនេះរ?ឺ 

Example2  Will she be phoning you tonight? 

  គតើយបគ់នេះនាងនឹងទរូសព័ទមកអនកដមនគទ? 

 Negative 
Subject + will + not + be + verb + ing 

Example1  My mother will not be cooking tonight. 

  ាត យខ ញុាំនឹងមិនោ ាំសលគទគៅយបគ់នេះ។ 

Example2  Sok will not be waiting for you this evening. 

  សខុនឹងមិនោាំអនកគទគៅគពលោៃ ចគនេះ។ 
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Unit11   Future perfect    (អនាគតកាលេបំូរ) 
 The use 
 Definition 
 We use future perfect to describe a future action will finish before another or before certain time. 

 គយើងគររើអនាគតកាលសាំបូរគដើមបពិីពណ៌នាសកមមភាពអនាគតកាលមួយដដលវានឹងចបគ់ៅ
មុនសកមមភាពមួយគផសងគទៀតរមឺុនគពលណាមួយចាសោ់ស។់ 

 Formula 
  Question Will + subject + have + past participle 
Example1 Will you have arrived here before 2 o’clock? 

 គតើអនកនឹងមកដលទ់គីនេះមុនគា ង២ដមនគទ? 

Example2 Will she have given your car back before 6 o’clock this evening? 

 គតើនាងនឹងយករថយនតមកគោយអនកវញិគៅមុនគា ង៦ោៃ ចគនេះដមនគទ? 

 Negative  Subject + will + not + have + past participle  
Example1 I will not have finished my work by 6 o’clock this evening. 

 ខ ញុាំនឹងមិនោចចញ្ច បក់ារង្ហររបសខ់ ញុាំគៅគា ង៦ោៃ ចគនេះបានគទ។ 

Example2 She will not have cooked lunch before I arrive. 

 នាងនឹងមិនចាំអិនោហារថ្ថៃរតងមុ់នគពលខ ញុាំមកដលគ់ទ។ 

 Positive  Subject + will + have + past participle  
 Example1 I will have finished my work by 6 o’clock this evening. 

 ខ ញុាំនឹងបញ្ច បក់ារង្ហររបសខ់ ញុាំគៅគា ង៦ោៃ ចគនេះ។ 

Example2 She will have cooked lunch before I arrive. 

 នាងនឹងចាំអិនោហារថ្ថៃរតងមុ់នគពលខ ញុាំមកដល។់ 

 Passive Voice Subject + will + have + been + past participle 
Example The electricity supply will have been cut off for a month by next Sunday. 

 គរកាយការផគតផ់គងគ់ភលើងអគគសិនីនឹងរតូវកាតផ់្លត ចរ់យេះគពលមួយដខ។ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



វិ ទ្យាស្ថាន ជាត ពិហុបច្ចេកទចាកទពុជតវវវវវវវវវពហា ទិ្យាស្ថលយ័អគ្គពកជា ី                  ចិយស្ថទរណ៍អង់ចគ្េក 
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Unit12  Future perfect continuous  

(អនាគតកាលេបំូរកំពុងបន្ត) 
 The use 
 Definition  

We use Future perfect continuous to describe a continuous action which will finish by a fix time in 
the future. 

គយើងគររើ  Future perfect continuous  គដើមបពិីពណ៌នាពីសកមមភាពមួយដដលកាំពងុបនតគហើយវា
នឹងចបគ់ៅគពលណាមួយដដលបានកាំណតគ់ៅកនុងគពលអនាគត។ 

 Formula 
 Positive 

Subject + will + have + been + verb + ing 
Example1 This building will have been finishing next month. 

 ោគារគនេះនឹងគធវើរចួរាលគ់ៅដខគរកាយ។ 

Example2 She will have been staying here for one year. 

 នាងនឹងសាេ កគ់ៅទគីនេះរយេះគពលមួយឆ្ន ាំ។ 

 Question 
Will + subject + have + been + verb + ing 

Example1 Will the bus have been coming this evening? 

 គតើរថយនតរកុងនឹងមកគទោៃ ចគនេះ? 

Example2 Will this book have been publishing next year? 

 គតើគសៀវគៅគនេះនឹងរតូវគបាេះពមុពផាយគៅឆ្ន ាំរកាយរ?ឺ 

 Negative 
Subject + will + not + have + been + verb + ing 

Example1 This house will not have been finishing next week. 

 ផទេះគនេះមិនោចគហើយគៅសប្តត ហ៍គរកាយគទ។ 

Example2 The train will not have been arriving tonight. 

 រថគភលើងមិនោចមកដលគ់ៅយបគ់នេះគទ។ 

 


